

(c) any item consisting solely of advertising matter, or a greeting card, or an invoice for goods or services; and

(d) any item that is specified by the regulations;”.

After debate thereon, the question being put on the motion, pursuant to Standing Order 75(11), a recorded division was deferred.

RULING BY MR. DEPUTY SPEAKER

MR. DEPUTY SPEAKER: It is at this point that perhaps the Chair should bring to the attention of honourable Members a procedural difficulty with the Bill as amended and reported by the Standing Committee on Miscellaneous Estimates.

The Bill was reported by the Committee with an amendment to Clause 6, increasing the Board of Directors from seven to nine.

It is obvious that one of our most basic and fundamental procedures is that only a Minister of the Crown may originate legislation which proposes a charge upon the revenue and this can be done only when accompanied by a recommendation from the Governor General. Indeed amendments made in Committee cannot go beyond the terms of the original recommendation. The amendment which was adopted by the Committee offends the financial initiative of the Crown and, therefore, I must rule it irreceivable.

Motion numbered 2 standing in the name of the Postmaster General to all intents and purposes has the same effect as the amendment I have just ruled irreceivable and this motion is accompanied by the appropriate Royal Recommendation.

Mr. Ouellet, seconded by Mr. Lapointe (Charlevoix), moved motion numbered 2,—That Bill C-42, An Act to establish the Canada Post Corporation, to repeal the Post Office Act and other related Acts and to make related amendments to other Acts, be amended in Clause 6 by striking out line 45 at page 4 and substituting the following therefor:

“man, the President and nine other directors”.

The text of the Message and Recommendation of the Governor General is as follows:

His Excellency the Governor General recommends to the House of Commons that Bill C-42, An Act to establish the Canada Post Corporation, to repeal the Post Office Act and other related Acts and to make related amendments to other Acts, presently before the House, be amended in Clause 6 by striking out line 45 on page 4 thereof and substituting the following therefor:

“man, the President and nine other directors”.

After debate thereon, the question being put on the motion, it was agreed to.

Mr. Deputy Speaker ruled the following motion irreceivable:

Motion No. 12—That Bill C-42, An Act to establish the Canada Post Corporation, to repeal the Post Office Act and

c) tout envoi ne comportant que de la publicité, ou une carte de vœux, ou une facture de marchandises ou services,

d) tout envoi spécifié par les règlements;».

Après débat, cette motion est mise aux voix et, en conformité des dispositions du paragraphe (11) de l'article 75 du Règlement, le vote par appel nominal est différé.

DÉCISION DE M. L'ORATEUR ADJOINT

M. L'ORATEUR ADJOINT: C'est peut-être à ce moment-ci que la Présidence devrait attirer l'attention des députés sur un problème de procédure que pose le projet de loi dont le Comité permanent des prévisions budgétaires en général a fait rapport avec amendements.

Le Comité a fait rapport du projet de loi avec un amendement à l'article 6 qui porte de sept à neuf le nombre des administrateurs.

C'est une des évidences les plus fondamentales de notre procédure que seul un ministre de la Couronne peut prendre l'initiative d'un projet de loi qui entraîne la dépense de fonds, et à condition d'ailleurs que le projet de loi soit accompagné d'une recommandation du gouverneur général. En fait, les amendements apportés au Comité ne peuvent dépasser le cadre de la recommandation originale. L'amendement adopté par le Comité porte atteinte à l'initiative financière de la Couronne et je dois donc le déclarer irrecevable.

A toutes fins pratiques, la motion n° 2 inscrite au nom du ministre des Postes a le même effet que l'amendement que je viens de déclarer irrecevable. Cette motion est en outre accompagnée de la recommandation royale appropriée.

M. Ouellet, appuyé par M. Lapointe (Charlevoix), propose la motion numéro 2,—Qu'on modifie le Bill C-42, Loi constituant la Société canadienne des postes, abrogeant la Loi sur les postes et d'autres lois connexes et modifiant d'autres lois, à l'article 6, en retranchant la ligne 43, page 4, et en la remplaçant par ce qui suit:

«du conseil et de la Société et de neuf autres».

Le texte du message et de la recommandation du Gouverneur général est le suivant:

Son Excellence le gouverneur général recommande à la Chambre des communes que le Bill C-42, Loi constituant la Société canadienne des postes, abrogeant la Loi sur les postes et d'autres lois connexes et modifiant d'autres lois, dont la Chambre est maintenant saisie, soit modifié par le remplacement, à la page 4, de la ligne 43 par ce qui suit:

«du conseil et de la Société et de neuf autres».

Après débat, cette motion, mise aux voix, est agréée.

M. l'Orateur adjoint déclare la motion suivante irrecevable:

Motion n° 12—Qu'on modifie le Bill C-42, Loi constituant la Société canadienne des postes, abrogeant la Loi sur les